
 

      Protokoł Nr  V/2014 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  8 maja  2014 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 10
00

 do 12
15

. 

Na 15 radnych obecnych było 12 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: M. Juszczak, I. Kraszkiewicz, M. Wideł.   

 Obecni na sesji byli również: Wójt, Sekretarz Gminy   Skarbnik Gminy, dyr. GZK i radca 

prawny. 

Sołtysi:  Czesław Betyna, Stanisław Mikulski. 

Radni powiatowi:  L. Kuziak.  

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych. 

8. Podjęcie uchwał:    

1) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący, 

2) w sprawie zmiany WPF, 

3) w sprawie zaciągnięcia pożyczek z WFOŚ i GW w Toruniu, 

4)  o zmianie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

  5) w  sprawie wykupu gruntu, położonego w Osielsku 

 6) w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, 

 7) w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego  w rejonie ul. Kościuszki w Niemczu, 

9) ) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego    w rejonie ul. Kwiatowej i Magnoliowej w Osielsku. 

 9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

Porządek obrad, w drodze głosowania  został przyjęty jednogłośnie – za. 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji( 31.03.2014 r. i 10.04.2014 r.): 

Protokoły w drodze głosowania zostały przyjęte jednogłośnie –za. 

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania uchwał 

– stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła 

przez aklamację. 
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Przewodniczący obrad podziękował za udział w I Mistrzostwach Polski w Maratonie oraz III 

Sztafetowe Mistrzostwa Polski Sztafet, które odbył się 12 kwietnia br. na stadionie w 

Żołędowie. Podziękował radnym za ufundowanie nagród dla zwycięzców.   

Zaprosił do wzięcia udziału na III Rodzinny Rajdzie Rowerowym, który odbędzie się  25 

maja br. Trasa, jak co roku prowadzi  z Żołędowa do Niemcza. Nie ma ograniczenia 

wiekowego.   

Ponadto poruszył temat budowy skateparku w Niemczu. Część mieszkańców sąsiadujących  

z planowaną budową skateparku wnosi sprzeciw. 

Wójt – został podjęta decyzja o budowie skateparku. W celu wyciszenia zdecydowano  

o budowie betonowych pochylni zamiast drewnianych. Będzie posadzona zieleń 

wygłuszająca. 

K. Lachowska- o budowie skateparku była mowa na zebraniu wiejskim, odbyło się również, 

w tym roku posiedzenie rady sołeckiej. Budowa skateparku jest na wniosek grupy rodziców.  

L. Balbuza-Walkowska- odbyło się zebranie wiejskie gdzie była mowa o budowie skateparku 

i nie było protestów i jest również decyzja rady sołeckiej. Niezrealizowanie tego zadania 

spowoduje niezadowolenie   grupy mieszkańców, pomysłodawców budowy. 

M. Zielińska – komunikacja miejska funkcjonuje, ale w autobusie  podawany jest komunikat   

o II strefie, co dezorientuje pasażerów. W związku z tym należałoby rozpropagować 

informację, że  wjeżdżając w II strefę nie ma potrzeby kasowania dodatkowego biletu. 

Składanie interpelacji- nie złożono interpelacji. 

Zapytania do radnych powiatowych: 

St. Mikulski – ul. Leszczynowa  w kierunku na Nowy Mostek była równana, a uzupełnienie 

dziur  kamieniem miły być  do końca kwietnia br. i nic się nie dzieje,  

M. Krygiel – w celu poprawy bezpieczeństwa ustawić stosowne znaki, aby rowerzyści nie 

jeździli ul. Bydgoską tylko ścieżką rowerową, bo jest tam wąsko. 

B. Leszczyński – wnioskował o naprawę dwóch wjazdów ze ścieżki  rowerowej w ul. 

Bydgoską w Jagodowie. Natomiast w Niemczu są uskoki, które stwarzają zagrożenie 

bezpieczeństwa dla rowerzystów. 

M. Zielińska -  na ul. Centralnej w Osielsku  leży piasek pozimowy, pobocze niewykoszone  

i na poboczu leżą butelki, puszki i itp.  Chodnik jest pozałamywany. Cała ulica jest brudna  

i zaniedbana. 

L. Wróblewska-  u zbiegu ulic Centralnej i Leśnej w Osielsku  nadal nie ma zamontowanego 

lustra. Zbite lustro zostało zdjęte i zabrano do naprawy  i niedługo minie rok. 

Przewodniczący obrad poinformował, że powyższe wnioski zostaną przesłane do Starosty 

Bydgoskiego. 

L. Kuziak: 

Dnia 13 maja br. ma odbyć się wyjazdowa  komisja starostwa, która dokona przeglądu dróg. 

W miesiącu kwietniu br. trzykrotnie zgłaszałem sprawę uporządkowania terenu po ściętym 

drzewie na ul. Kolonijnej. Na posiedzeniu Komisji Rady Powiatu, Komendant Policji  składał  

roczne sprawozdanie  z bezpieczeństwa publicznego. Wg.  informacji Komendanta stan 

bezpieczeństwa w gminie Osielsko nie został pogorszony pomimo likwidacji Posterunku. 

Wnioskowałem o wydłużenie  godzin i dni pracy punktu przyjęć przez Policjantów oraz o 

zwiększenie liczby dzielnicowych. Komendant poinformował, że  zastanawia się nad 

przydziałem dodatkowego etatu dzielnicowego. 

Odnośnie bezpieczeństwa w Jarużynie, wnioskowałem do komisji objazdowej, żeby ujęła w 

swym protokole bezpieczeństwo pieszych na ul. Starowiejskiej. 
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Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący.  

Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki od ostatniego posiedzenia komisji. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr V/33/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr V/34/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczek 

długoterminowych w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

 w Toruniu. Toruniu  na dofinansowanie zadań: 

1) Budowa sieci wodociągowej od ul. Zielona Dolina do Osiedlowej w Bożenkowie  

– 292 000 zł; 

2) Termomodernizacja Gimnazjum w Żołędowie – 212 000 zł.” 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr V/35/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.  

A.Różański – będą głosował przeciw, a z tego powodu, że jak już wcześniej sygnalizowałem 

to, aby urząd gminy zebrał opinię od innych samorządów. Następnie  wystąpił do Urzędu 

Antymonopolowego i stosownych ministerstw z zapytaniem i   wyjaśnieniem dlaczego tak 

drastycznie wzrosły opłaty   za przyjmowanie śmieci w Regionalnych Instalacjach 

Przetwarzania Odpadów Komunalnych, gdyż uważam, że to jest prawdziwym powodem 

takiego wzrostu opłaty śmieciowej" 

Wójt – poinformował, że takie spotkanie odbędzie się 22 maja br.w Starostwie Powiatowym 

L. Balbuza-Walkowska- zapytała o audyt, czy będzie w GZK. 

Wójt – od wczoraj  w GZK  prowadzona jest kontrola przez biegłego rewidenta. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 11 

przeciw – 1 

wstrzymało się - 0 

Uchwała Nr V/36/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w  sprawie wykupu gruntu, położonego 

w Osielsku. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 11 

przeciw – 1 

wstrzymało się - 0 
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Uchwała Nr V/37/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy 

z dotychczasowym dzierżawcą. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – 

za. 

Uchwała Nr V/38/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy  

z dotychczasowym dzierżawcą. Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – 

za. 

Uchwała Nr V/39/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  8) w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  w rejonie ul. 

Kościuszki w Niemczu.  

Fr. Ziółkowski – gmina za opracowanie planu poniesie koszty i może  nimi obciążyć tego 

właściciela.  

Wójt -  opracowanie planu zagospodarowania wiąże się z kosztami. W związku z tym 

jesteśmy zobowiązani do wypłaty odszkodowania za przejęte drogi, a w tym przypadku 

unikniemy tych kosztów i obejdzie się bez wypłaty. Właściciel zobowiązał się do 

nieodpłatnego przekazania drogi. Jeżeli właściciel nie wywiąże się z obietnicy to nie będzie 

poddana pod obrady uchwała o opracowaniu planu zagospodarowania przestrzennego. Były 

przypadki, ze plany były sfinansowane za środki finansowe właścicieli nieruchomości i na 

podstawie orzeczenia NSA gminy musiały zwracać pieniądze. 

Przewodniczący obrad poddał pod glosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwała    

została przyjęta następującą ilością głosów: 

za – 10 

przeciw – 1 

wstrzymał się - 1 

Uchwała Nr V/40/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Kwiatowej i Magnoliowej w 

Osielsku.  

J. Baumgart- od lat trwają przymiarki do zagospodarowanie tego terenu. Szkoda tylko 

drzewostanu, który rośnie od ponad 100 lat. Jest to jeden z najstarszych drzewostanów w 

Osielsku. Przy planowaniu cmentarza przez księdza  winien być uwzględniony ten drzewostan. 

Wójt – w ramach procedur o przystąpieniu do opracowania planu zagospodarowania są 

konsultacje z Dyrekcją Ochrony Środowiska. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie – za. 

Uchwała Nr V/41/2014 

stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje – nie złożono interpelacji. 
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Wolne wnioski i zapytania: 

Przewodniczący obrad podziękował radnym za złożenie oświadczeń majątkowych w 

ustawowym terminie. 

A.Różański-  pochwalił mieszkańców ul. Okoniowej w Niemczu za wykonanie 50 metrowego 

odcinka  tej ulicy z własnych środków. 

L. Balbuza-Walkowska- zaproponowała aby określić, co można zrobić w pasie drogowym, 

żeby było ładnie i bezpiecznie. 

Wójt – każdy przypadek zagospodarowania pasa drogowego musi być traktowany 

indywidualnie ponieważ w niektórych są ułożone media. Nie ma przeszkód w 

zagospodarowaniu pasa tam gdzie nie ma ułożonej instalacji. 

Sekretarz Gminy p. Domańska udzieliła wyjaśnień na pytanie radnej L. Wróblewskiej. Z 

obecnego brzmienia ustawy o pomocy społecznej wynika, że  1 pracownik  socjalnego 

przypada na 2 tys. mieszkańców. Od 1 stycznia 2015 r. ma być zmiana i mówi się o 

minimum, że 1 pracownik socjalnym na cały  etat ma przypadać na 50 rodzin i osób samotnie 

gospodarujących objętych opieką społeczną. To, co Wójt czytał w sprawozdaniu to są 

zalecenia Wojewody. Wystąpiliśmy do Wojewody odnosząc się do punktu, że liczba osób 

zameldowanych nie jest tożsama  z liczbą osób zamieszkałych. Wojewoda tego argumentu nie 

uznał uzasadniając, że według obecnego stanu prawnego powinniśmy realizować zadania – 

politykę zatrudnienia. Na dzień dzisiejszy o 30 rodzin przekraczamy dopuszczalną liczbę 

wynikającą z ustawy. W związku z tym temat ten musimy przedyskutować na Komisji ds. 

rodziny. 

 J. Baumgart – nawiązując do pytania radnej L. Balbuzy-Walkowskiej, po opadach deszczu 

woda stała na ulicy, a pas tej ulicy był zagospodarowany. Teren wyrównano, a tym samym 

rów zlikwidowano. Należałoby mieszkańców uświadomić, co można zrobić w pasie 

drogowym i taką informację  umieścić w Panoramie Osielska.  

-  w szkołach wprowadzić edukację dzieci nt. segregacji odpadów. Ustawić pojemniki byłaby 

prowadzona edukacja w szkołach. Tylko, kto zakupi pojemniki.  

-   w Osielsku trwa rozbudowa szkoły i na ul. Tuberozy jest niebezpiecznie. Ulica jest wąska z 

uwagi na dojeżdżające ciężarówki oraz dowożących rodziców dzieci do szkoły. Ciężki sprzęt 

zarywa chodni, a na stojącą wywrotkę kładziony jest gruz i nie ma odpowiedniego 

oznakowania, co stwarza duże niebezpieczeństwo dla dzieci. 

Wójt – do końca roku będzie wdrożona w szkołach edukacja segregacji odpadów. Pojemniki 

zakupią dyrektorzy szkół. 

 Przewodniczący obrad – były podejmowane próby odwodnienia ronda w Niemczu. Po 

opadach deszczu trudno jest tam przejechać. 

Wójt – odwodnienie ronda wiąże się z odwodnieniem ul. Kossaka. Oczekuję na zgodę jeszcze 

od dwóch właścicieli. Dowożący rodzice dzieci podjeżdżają pod same drzwi szkoły,  

a powinni  przy ul. Centralnej zaparkować i zaprowadzić dziecko do szkoły. Jest przejście dla 

pieszych z regulowaną sygnalizacją świetlną. 

L. Wróblewska-  asfalt ul. Leśnej pęka, ponieważ kamień z pobocza jest rozjechany przez 

ciężkie pojazdy..  

 St. Mikulski –  zakupione worki na butelki są węższe i nie pasują do zakupionych 

pojemników. 

Wójt – planowany jest zakup worków ujednoliconych dla wszystkich rodzajów odpadów. 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 


